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Vragen van het lid El Abassi (DENK) aan de Minister van Justitie en Veiligheid
over het bericht «Overheid gebruikte nationaliteit bij misdaadbestrijding en
verzweeg dat» (ingezonden 25 september 2024).

Mededeling van Minister Van Weel (Justitie en Veiligheid) (ontvangen
18 oktober 2024).

Vraag 1
Bent u bekend met het bericht «Overheid gebruikte nationaliteit bij misdaad-
bestrijding en verzweeg dat»?1

Vraag 2
Was u op de hoogte van de werkwijze waarbij Turkse Nederlanders door het
Regionale Informatie- en Expertisecentrum (RIEC) zijn uitgezonderd en
onderzocht vanwege hun nationaliteit? Zo ja, sinds wanneer bent u op de
hoogte en wat was uw reactie hierop?

Vraag 3
Welke waarborgen bestaan er voor individuele burgers voor het goed kunnen
controleren van dit soort brede samenwerkingsverbanden? Vindt u het
problematisch dat ze niet op dezelfde manier gecontroleerd kunnen worden
zoals, bijvoorbeeld, een (zelfstandig) bestuursorgaan? Zo nee, waarom niet?

Vraag 4
Klopt het dat het volgens de richtlijnen van het RIEC niet nodig is dat er een
concrete verdenking bestaat om gehele gebieden, wijken of bevolkingsgroe-
pen onder de loep te nemen en gevoelige informatie over ze uit te wisselen?

Vraag 5
Wie is de eindverantwoordelijk voor de data-analyses die het RIEC maakt,
gezien het RIEC een samenwerkingsverband is van verschillende organisa-
ties?

1 Follow the Money, 24 september 2024, Overheid gebruikte nationaliteit bij misdaadbestrijding
en verzweeg dat (www.ftm.nl/artikelen/overheden-willen-weten-waar-burgers-zijn-geboren?
share=CmiMs5YND6LWDIhw8LLTRycbUtV2aU6reKjXcB9egZIwRuZkkMRH79k35ghp4Do%3D).
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Vraag 6
Klopt het dat zelfs familieverbanden tot kinderen en facebook-foto’s aan toe
zijn verzameld en gedeeld door het RIEC? Zo ja, bent u het eens dat dat
verwerpelijk is?

Vraag 7
Zijn er, vanwege een familieverband of een vriendschappelijke relatie, ook
gegevens van derden gedeeld die niet direct onderdeel waren van dit soort
onderzoeken? Zo ja, om wat voor gegevens ging het dan?

Vraag 8
Wat vindt u van de uitspraak: «Het gaat hier niet zozeer om een netwerk van
malafide Turkse ondernemers De Turkse gemeenschap zelf kan als het
netwerk worden omschreven»? Is dat een generaliserende of discriminerende
uitspraak wat u betreft?

Vraag 9
Kunt u aangeven of er vergelijkbare (concept)analyses zijn gemaakt over
andere minderheden en migrantengroepen? Zo ja, welke groepen betrof dit
en kunt u die analyses delen?

Vraag 10
Heeft u bij de brede aanpak van ondermijning signalen opgevangen over
etnisch en/of cultureel profileren? Zo ja, ziet u een aanleiding om dat onder
de loep te nemen?

Vraag 11
Zijn personen met een niet-Nederlandse achtergrond gemiddeld vaker het
onderwerp van onderzoeken en/of maatregelen geweest door het RIEC? Bent
u bereid dit te laten onderzoeken als u het antwoord niet weet?

Mededeling

Hierbij deel ik u mede dat de schriftelijke vragen van het lid El Abassi (DENK),
van uw Kamer aan de Minister van Justitie en Veiligheid over het bericht
«Overheid gebruikte nationaliteit bij misdaadbestrijding en verzweeg dat»
(ingezonden 25 september 2024) niet binnen de gebruikelijke termijn kunnen
worden beantwoord, aangezien nog niet alle benodigde informatie is
ontvangen.
Ik streef ernaar de vragen zo spoedig mogelijk te beantwoorden.

Tweede Kamer, vergaderjaar 2024–2025, Aanhangsel 2


